He has been serving as an intelligence officer from the first days of the Patriotic war. He skilfully and efficiently executed his missions. In the combat operations on the approaches to town Märkisch Friedland, he utilised organised and well thought through combat raids and managed to expose order of battle and the system of defence of the enemy 163 Infantry Division (324 and 307 Infantry Regiments). In the battles on the sector Virchow - Groß Sabin, by organising well the system reconnaissance and observation, he determined the enemy's unit rotation schedule, which he confirmed by capturing a control prisoner 2 hours after the enemy relocated the units.

Развединси разотает с первих дней отечественной возна.

Умело и четко виполняет поставленные перед ним задачи, в боях на подступах к г Меркин-Ориндиянд, благодаря продуманным и корошо организованым поискам, сумел векрыть группировку противника, в состава 163 стрепновой дивиами, 324 и 307 стрепновых полнов и систем у его оберены. В бор на рубеже Вирков-Гроз Забин, при корошо организованной стетеме наблюдения, установил смену частей противника, что и подтвердил захватом контрольного пленного через пва часа, после смены частей противника.